
Kære xx 

Indre By Lokaludvalg har i to breve til TMU søgt dialog om Arkitekturhovedstad 2023. Vores 

evaluering af projektet går på, at tilgangen var belærende i stedet for lyttende, og at arkitektstanden 

burde have interesseret sig mere for den udbredte utilfredshed med de seneste årtiers triste 

kassebyggeri. 

Det er imidlertid ikke lykkedes os at trænge igennem til TMU med vores tanker. I begge tilfælde har 

vi modtaget svar fra TMF, som indeholder almindelige betragtninger, som ingen kan være uenige i, 

men som ikke viser nogen forståelse for vores kritik og ej heller besvarer vores centrale spørgsmål: 

er politikerne enige i, at den moderne arkitektur bærer et ansvar for det uheldige 

bosættelsesmønster, som henviser mindre priviligerede til forstæderne, mens de bedst stillede bor i 

de hyggelige, ældre bydele? Vi opfordrede til en egentlig dialog, men ønsket blev afvist. 

Der er i lokaludvalget tiltagende frustration over den manglende dialog. Vi vil derfor gerne spørge 

dig, om du er bekendt med korrespondancen (som vedhæftes), og om du finder svarene fra TMF 

fyldestgørende. 

 

 

Med venlig hilsen 

For Indre By Lokaludvalg 

 


